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Protokół Nr 14/16 

 

posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, 

które odbyło się  5 lutego 2016 r. w sali konferencyjnej nr 204 budynku administracyjnego 

Świętokrzyskiego Centrum Onkologii w Kielcach, w godzinach 9.45-10.20. 

 

Obrady prowadził Dr Grzegorz Świercz – Przewodniczący Komisji. 

 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz osoby zaproszone zgodnie z listami 

obecności stanowiącymi załączniki nr 2 i 3 do protokołu. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła do realizacji poniższy porządek obrad: 

1) Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

1.1. zasad i trybu przyznawania oraz pozbawienia stypendiów sportowych oraz nagród  

za szczególne osiągnięcia sportowe reprezentantom Województwa Świętokrzyskiego, 

1.2.udzielenia Powiatowi Skarżyskiemu pomocy finansowej. 

2) Sprawozdanie dotyczące wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Samorząd 

Województwa Świętokrzyskiego. 

3) Sprawy różne. 

 

Projekty uchwał do ww. punktów stanowią załączniki do akt XX sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad 1. 

1.1. Pani Małgorzata Kowalińska - Zastępca Dyrektora Departamentu Promocji, 

Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki przedstawiła projekt uchwały w sprawie zasad  

i trybu przyznawania oraz pozbawienia stypendiów sportowych oraz nagród za szczególne 

osiągnięcia sportowe reprezentantom Województwa Świętokrzyskiego. 
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Głos w dyskusji zabrali: 

Wiceprzewodniczący Sejmiku - Andrzej Pruś, który zwrócił uwagę na zapis w § 3. ust. 1 

pkt. 4 załącznika nr 1 do ww. projektu uchwały, zgodnie z którym wyłącza się osiągnięcia 

uzyskane w halowych mistrzostwach Polski, z wyniku sportowego kwalifikującego  

do przyznania stypendium sportowego.  

 

Przewodniczący Komisji - Grzegorz Świercz wyraził opinię, że zawodnik  

nie ma możliwości osiągnięcia równie dobrej formy fizycznej na więcej niż jedne zawody 

sportowe w danym roku. Przygotowuje się on do najistotniejszych zawodów. W związku  

z tym w halowych mistrzostwach Polski bierze udział mniejsza liczba uczestników i stąd 

nastąpiło wyłączenie ich z przyznania stypendium sportowego.   

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku - Andrzej Pruś podkreślił jednak, że mogą być one 

uznawane za mistrzostwa mniejszej rangi, jednakże sytuacja ta jest krzywdząca  

dla zwycięzców halowych mistrzostw Polski.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku - Tadeusz Kowalczyk zwrócił się z zapytaniem do Zastępcy 

Dyrektora Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki o to, jak 

sytuacja ta wygląda w pozostałych województwach Polski. 

 

Pani Małgorzata Kowalińska - Zastępca Dyrektora Departamentu Promocji, Edukacji, 

Kultury, Sportu i Turystyki odpowiedziała, że w każdym województwie wygląda  

to inaczej.  

Dodała, że wcześniejsze warunki przyznania stypendium były bardziej restrykcyjne.  

Ponadto poinformowała, że miesięczna minimalna wysokość stypendium sportowego wynosi  

350,00 zł, a zasady ich przyznawania były uprzednio konsultowane z trenerami, sportowcami, 

jak również z organizacjami sportowymi.  

Zastępca Przewodniczącego Komisji – Izydor Grabowski zapytał czy istnieje ograniczenie  

w odniesieniu do dyscyplin sportowych.  
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Pani Małgorzata Kowalińska - Zastępca Dyrektora Departamentu Promocji, Edukacji, 

Kultury, Sportu i Turystyki podkreśliła, że głównie chodzi o szczeble w zawodach 

sportowych.  

Radny Grzegorz Socha wskazał, że w Województwie Wielkopolskim w ogólnych zasadach 

przyznawania stypendium sportowego jest zapis „zawodników będących medalistami 

mistrzostw Polski”. Podobnie jest w Województwie Opolskim.  

Pani Małgorzata Kowalińska - Zastępca Dyrektora Departamentu Promocji, Edukacji, 

Kultury, Sportu i Turystyki zaznaczyła, że w budżecie Województwa Świętokrzyskiego  

na 2016 zabezpieczone jest na stypendia sportowe oraz nagrody za szczególne osiągnięcia 

sportowe 200 tys. zł.  

Radny Grzegorz Socha zapytał, czy w roku poprzednim wykorzystano w całości 

przeznaczoną kwotę na ten cel. 

Pani Małgorzata Kowalińska - Zastępca Dyrektora Departamentu Promocji, Edukacji, 

Kultury, Sportu i Turystyki odpowiedziała, że tak.  

Przewodniczący Komisji - Grzegorz Świercz zaproponował pozytywne zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie zasad i trybu przyznawania oraz pozbawienia stypendiów 

sportowych oraz nagród za szczególne osiągnięcia sportowe reprezentantom Województwa 

Świętokrzyskiego, z zastrzeżeniem wniosku o ewentualne rozszerzenie § 3. ust. 1  

o przyznanie stypendium sportowego za osiągnięcia uzyskane w halowych mistrzostwach 

Polski, jeżeli Sejmik Województwa uzna niniejsze za zasadne.  

 

Komisja Edukacji, Kultury i Sportu jednogłośnie wyraziła pozytywną opinię do projektu 

uchwały w sprawie zasad i trybu przyznawania oraz pozbawienia stypendiów sportowych 

oraz nagród za szczególne osiągnięcia sportowe reprezentantom Województwa 

Świętokrzyskiego. 

Opinia Nr 18/16 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

1.2. Pani Małgorzata Kowalińska - Zastępca Dyrektora Departamentu Promocji, 

Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Powiatowi Skarżyskiemu pomocy finansowej. 
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Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Komisji przystąpił do przegłosowania opinii do ww. projektu uchwały. 

 

Komisja Edukacji, Kultury i Sportu jednogłośnie wyraziła pozytywną opinię do projektu 

uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Skarżyskiemu pomocy finansowej. 

 

Opinia Nr 19/16 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad 2. 

Pani Małgorzata Kowalińska - Zastępca Dyrektora Departamentu Promocji, Edukacji, 

Kultury, Sportu i Turystyki przedstawiła Sprawozdanie dotyczące wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach  

i placówkach prowadzonych przez Samorząd Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Komisja Edukacji, Kultury i Sportu jednogłośnie przyjęła Sprawozdanie dotyczące wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 

w szkołach i placówkach prowadzonych przez Samorząd Województwa Świętokrzyskiego. 

 

Ad 4. 

W sprawach różnych głos zabrali: 

 

Przewodniczący Komisji, który przedstawił treść pisma od Dyrektora Muzeum Okręgowego 

w Sandomierzu – Dr Dominika Abłamowicza (załącznik nr 6 do protokołu).  

Radny Grzegorz Socha poinformował, że Muzeum Okręgowe w Sandomierzu wystąpiło  

z 8 projektami do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego.  

Zamek królewski w Sandomierzu wystąpił do Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Świętokrzyskiego o remont i rewitalizację sali rycerskiej (6 mln zł), jednakże 

on sam również wymaga przeprowadzenia remontu. Problemem są trzy podmioty 
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prowadzące, które muszą się między sobą porozumieć, ponieważ Muzeum ma jedynie środki 

na bieżące wydatki.  

Przewodniczący Komisji przypomniał, że Urząd Marszałkowski wyszedł z inicjatywą 

przejęcia Muzeum Okręgowego w Sandomierzu, na co jednak nie zgodzili się pozostałe 

przedmioty prowadzące.  

Radny Grzegorz Socha oznajmił, że jego zdaniem Muzeum Okręgowego w Sandomierzu 

powinno mieć jeden podmiot prowadzący lub być samodzielnie prowadzone przez Miasto 

Sandomierz.  

Pani Małgorzata Kowalińska - Zastępca Dyrektora Departamentu Promocji, Edukacji, 

Kultury, Sportu i Turystyki zaznaczyła, że środki finansowe dla Muzeum Okręgowego  

w Sandomierzu zwiększone zostały o 100 tys. zł i obecnie wynoszą 350 tys. zł.  

Dodatkowo poinformowała, że wszystkie instytucje kultury złożyły projekty do Ministerstwa 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego oraz te współfinansowane ze środków unijnych. Brak jest 

jednak dla nich pieniędzy na wkład własny, przez co pozostaje im otwarcie drogi kredytowej.  

Radny Grzegorz Socha przekazał informację, że Pani Ewa Swoboda z Żor została 

rekordzistką świata juniorek w biegu na 60 m. 

Przewodniczący Komisji zapytał o kwestię wsparcia finansowego z budżetu województwa 

na 2015 r. Chorągwi Kieleckiej ZHP w kwocie 75.000 zł z  przeznaczeniem na pokrycie 

kosztów organizacji zlotu harcerskiego pod nazwą „Wędrownicza Watra 2016”.  

Pani Małgorzata Kowalińska - Zastępca Dyrektora Departamentu Promocji, Edukacji, 

Kultury, Sportu i Turystyki oznajmiła, że będzie złożony wniosek w ww. sprawie  

na sesję marcową w br. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku – Tadeusz Kowalczyk oznajmił, że uczestnicy Zjazdu 

Marszałków, Przewodniczących Sejmików i Dyrektorów w Sandomierzu, byli pod wielkim 

wrażeniem, kiedy ujrzeli to miasto.  

Na tym posiedzenie zakończono. 
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        Przewodniczący Komisji 

 

 

                                                                                                               Dr Grzegorz Świercz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:  

 

Justyna Kobiec - Pronobis 


